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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Lucan Casandra, 

Horgoș Adrian, în numele comunităţii Parohiei Greco Catolice „Sfântul 

Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o 

Sfântă Liturghie, în ziua aniversării. 

Isus, este apa vieţii! 

În ziua de pe urmă, care era ziua cea mare a praznicului, 

Isus a stat în picioare, şi a strigat: "Dacă însetează 

cineva, să vină la Mine, şi să bea. Cine crede în Mine, din 

inima lui vor curge râuri de apă vie,”...... (Io 7, 37-38) 



CINE NE VA DESPĂRȚI? 
 

(Duminica Samarinencei) 
 
 Unul dintre primele trei momente în care apa joacă un rol central în evanghelia 
după Ioan este cel din fragmentul pe care astăzi îl medităm. Celelalte două se petrec 
în Cana Galileii, la nunta la care Isus transformă apa în vin și la scăldătoare Vitezda, 
cea în care se învredniceau de vindecare cei ce intrau după atingerea apei de către 
un înger. În pericopa de astăzi o samarineancă, ce ne reprezintă de fapt pe toți, 
caută zi de zi o apă dătătoare de viață ce să-i aline setea și să-i dăruiască plinătate. 
 
 În toate aceste trei momente, lumea își exprimă dorința de infinit prin lucruri 
finite. Samarineneanca, caută iubirea perfectă trecând de la un om la altul și își dă 
seama de eroarea ei doar când întâlnește iubirea divină. La nunta din Cana, iubirea 
umană ce se stinge precum vinul de pe masa mirilor, este transformată de către 
iubirea cea adevărată, cea a lui Dumnezeu, căpătând adevărata consistență și 
adevărata savoare. Scăldătoarea Vitezda își găsește de asemenea împlinirea în 
momentul în care Isus, adevăratul Înger al lui Dumnezeu atinge apele Iordanului, 
transformandu-le în ape dătătoare de vindecare nu doar trupească, ci și sufletească, 
ape care în momentul Botezului se revarsă asupra fiecăruia dintre noi. 
 
 Discuția dintre Isus și samarineancă este asemănătoare cu cea dintre 
Mântuitorul și Nicodim și similară de asemenea cu cea pe care Dumnezeu o are cu 
fiecare dintre noi, încercând să ne conducă de la o logică strict umană, pe care cu 
toții o trăim, la una divină, în care aspirațiile noastre nu sunt nici anulate, nu sunt nici 
măcar diminuate, dimpotrivă sunt desăvârșite și împlinite. 
 
 Bucurie sau tristețe, moarte sau viață, toate sunt înglobate în iubirea infinită a 
lui Dumnezeu pentru noi. Împreună cu apostolul Pavel, putem de aceea și noi să 
exclamăm: Cine ne va despărţi pe noi de iubirea lui Cristos? Necazul, sau 
strâmtorarea, sau prigoana, sau foametea, sau lipsa de îmbrăcăminte, sau 
primejdia, sau sabia? Încredinţat sunt că nici moartea, nici viaţa, nici îngerii, nici 
stăpânirile, nici cele de acum, nici cele ce vor fi, nici puterile,nici înălţimea, nici 
adâncul şi nici o altă făptură nu va putea să ne despartă pe noi de dragostea lui 
Dumnezeu, cea întru Cristos Isus, Domnul nostru. 
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